
Zápis č.1/2008 

ze schůze ÚOK chovatelů okrasných a užitkových holubů a ze schůze komise 
posuzovatelů konané dne 23. února 2008 v Praze 

 

Jednání se účastnili: doc. Dr. S. Chrastil, MVDr. V.Ráček, K. Krejčíř, S. Petržílka, 

J. Svozil, J.Holáň, P. Wieder, Ing. J. Jadrníček ,V. Čejka, M. Smetana, Ing. 

Veltruský, předseda KRK ing. Krůta a tajemník ÚOK T. Marušák. 

 

Schůzi zahájil předseda ÚOK MVDr. Ráček a po úvodním přivítání všech přítomných bylo 

přikročeno k jednání komise. Seznámil přítomné s navrhovaným programem: 

Program schůze  ÚOK. 

 

 

1). Zpráva za období od poslední schůze  

2). Zpráva o vzorníku 

3). Hodnocení celostátní výstavy 2007 

4). Celostátní výstava Praha 2008 

5). Plemenné chovy 2008 

6). Školení posuzovatelů Čáslav 

7). Zpráva o časopisu Holubář 

8). Z komise posuzovatelů 

9). Stanovisko k došlé poště, stížnostem na posuzovatele a k dopisu př.        Šindeláře 

10). Dopis klubu mor pštrosa – EE 

11). Návrh rozpočtu na rok 2008 

12). Zajištění voleb do ÚOK 2009 

13). Rozhodnutí o konání konference, resp. schůze s kluby 

14). Diskuse, různé 

15). Závěr 

 

1). Zpráva za období od poslední schůze  

Informaci podal MVDr. Ráček: 

- Školení posuzovatelů konané ve Varšavě bylo na velmi dobré úrovni, zúčastnilo se ho 6 

posuzovatelů z ČR, na školení byla prezentována polská plemena holubů, některá z nich 

byla poté zařazena do seznamu plemen holubů EE. Druhý den školení proběhlo zasedání 

standardové komise EE, kde se mimo jiné projednávalo stanovisko ČR k národnímu 

plemeni moravský pštros (barva „stahl blau“, velikost kroužku atd.), Dále bylo jednáno i 

o dalších plemenech –např. kingovi, anglickém tiplerovi, slezském barevnohlávekovi. 

- jednání ÚV ČSCH se zástupci  ÚOK loni ve Slavkově – odsouhlaseno vydání Vzorníku 

plemen holubů, jeho tisk a ostatní náklady s tím spojené. 

 

2). Zpráva o vzorníku 

Informaci podal MVDr. Ráček: 

Vzorník hotov, od grafika p. Vymazala bude postupně předáván do tisku, tiskárně ČSCH 

Plotní 69, po poslední kontrole před tiskem bude zahájen tisk. 

 

3). Hodnocení celostátní výstavy 2007 

Informaci podal př. Marušák – celkový počet holubů na výstavě byl více než 2200 

holubů,  dobrá účast majitelů PCH holubů. Dále doplnil Dr. Chrastil -  posuzování na 

výstavě bez závad, nutné se zaměřit na vyplňování posuzovacích lístků (zdůrazňování 

předností, podpisy, razíka atp.), stejný problém i na ostatních výstavách. Bez závad bylo 

ukládání a přenos dat do katalogu. 

Výstavnímu výboru je nutné zdůraznit důležitost zajištění občerstvení  na výstavě, 

samotné diety věc neřeší, tato situace se nesmí opakovat.   

Doplnil Ing. Krůta – nezajištění občerstvení považuje za chybu, dále hovořil o možnosti 

zkrácení výstavy.  

Doplnil Ing. Veltruský – nutno zajistit kázeň posuzovatelů v organizaci společné dopravy 



a v účtování cestovného  

 

4). Celostátní výstava Praha 2008 

Přednesl př. Petržílka – výstava se uskuteční jako celostátní s mezinárodní účastí. 

Výstavní výbor vyslovil žádost o určení zástupce z ÚOK,  schválen za komisi Dr. Chrastil. 

Předběžné poplatky: klecné 6,- €, tj. asi 155,- Kč (domluveno příspěvek z 

rozpočtu Svazu pro naše vystavovatele ve výši 70,- Kč), katalog 80,- Kč, správní 

poplatek 100,- Kč. 

Výstava se uskuteční ve dnech 21.-23. listopadu 2008 na Výstavišti v Praze – Letňanech. 

Př. Wieder navrhl rozhodnout o postavení výstavy s rozdělením na kategorie holub, 

holubice a mladý a starý. Komise vyslovila souhlas s rozdělením nejméně na  2 

kategorie.  

 

5). Plemenné chovy 2008 

Komise ÚOK rozhodla o pořádání uznávacího řízení PCH při Celostátní výstavě s 

mezinárodní účastí v Praze – Letňanech 2008. Budou vyzváni současní majitelé PCH, 

bude umístěn odkaz na internetových stránkách ÚOK a v časopise Holubář. Současné 

předpisy pro uznání PCH plně vyhovují a nebudou se měnit (předpis je umístěn na 

www.úok-holubi.cz, 

a byl otištěn v časopise Holubář 2/2005). Přihlášky do uznávacího řízení se nebudou 

posílat, je možné je vyvěsit na www stránky ÚOK. Přihlášky na výstavu budou v tomto 

smyslu upraveny, za uznávací řízení odpovídá pověřený člen ÚOK př. Krejčíř. 

 

6). Školení posuzovatelů Čáslav 

ÚOK po diskusi rozhodla posunout termín školení do okamžiku, kdy bude vzorník 

(nejpozději červen). Účastníci budou včas s termínem seznámeni. Přesto bylo komisí 

posuzovatelů připraveno školení včetně školených plemen holubů. Bylo rozhodnuto o 

přizvání lektorů posuzovatelů ze Slovenska. Zároveň byl připraven okruh otázek do 

letošního testu – bude to úvodní část směrnice pro posuzovatele, plemena rys a 

piešťanský obr, jejichž nové vzorníky byly otištěny v časopise Holubář. 

Znovu byla zdůrazněna povinnost posuzovatelů o účasti na školeních a zopakován postup 

komise posuzovatelů přijatý a zveřejněný v zápise č. 2/2007: 

„Školení posuzovatelů – komise posuzovatelů se zabývala dlouhodobým problémem 

nedostatečné účasti některých posuzovatelů na pravidelných školeních a rozhodla, že dvě 

po sobě jdoucí neúčasti na plánovaných školeních budou nadále důvodem k pozastavení 

činnosti posuzovatele do doby absolvování dalšího školení, a že za absolvované školení 

bude nadále považována pouze dvoudenní účast na jeho jednání. Všechna další 

stanovená pravidla zůstávají v platnosti. V případě nesplnění testu budou na požádání 

posuzovatelé o jeho obsahu vyrozuměni“.  

 

7). Zpráva o časopisu Holubář 

Informaci podal př. Marušák – pro letošní rok bylo zvýšeno předplatné na 220,- Kč, počet 

předplatitelů přesáhl počet 500, máme i předplatitele v zahraničí (Slovensko, SRN, 

Španělsko). Vyzval přítomné členy komise o nové články do časopisu. 

Doplnil MVDr. Ráček – komise bude i nadále zkvalitňovat obsah časopisu, přislíbeny 

články z odborných zahraničních časopisů o holubech. Připravuje se kontakt na přední 

chovatele a dopisovatele do zahraničních časopisů ( připravován seznam VIP adres v 

zahraničí – posílání časopisu zdarma) 

 

8- 9). Z komise posuzovatelů, došlá pošta 

Informaci podal Dr. Chrastil: - z došlé pošty jsou dopisy  Ing. Sousedíka a Klubu 

chovatelů holubů českých staváků ve věci možného znovuzařazení Ing. Sousedíka do 

sboru posuzovatelů. Komise se jednomyslně shodla na odpovědi pro oba dopisy, texty 

přiloženy.  

Další dopis byla stížnost na posuzovatele Ing. Krofta, toto se komise rozhodla odložit na 

školení posuzovatelů kde bude dořešena, stěžovateli bude tato skutečnost sdělena. 

Poslední projednaný dopis byl dopis př. Šindeláře: -  bylo rozhodnuto o prezentování 



stanoviska ÚOK k posuzování tzv. americkým způsobem na stránkách časopisů. 

 

ÚOK dále rozhodla obrátit se na vedení Svazu s požadavkem iniciovat jednání se Státní 

veterinární správou o možné úpravě předpisů (oddělení holubů od drůbeže v souladu s 

evropskými trendy a vyrovnání požadavků na jednotlivé skupiny chovaných holubů) 

důležité pro možná opatření  v souvislosti s ptačí chřipkou. Toto jednání by mělo být 

vedeno na úrovni vrcholných funkcionářů svazu (komise se nebrání tohoto jednání 

účastnit). Není nadále možné, mít jiný pohled na holuby poštovní a výstavní.   

 

10). Dopis klubu mor pštrosa – EE 

Na jednání komise ÚOK byl dále přednesen dopis Klubu chovatelů holubů moravských 

pštrosů, který bude se všemi náležitostmi odeslán standardové komisy EE. Komise toto 

vzala na vědomí a odsouhlasila ho.    

 

11). Návrh rozpočtu na rok 2008 

Př. Marušák seznámil komisi ÚOK s návrhem rozpočtu na rok 2008, který připravil spolu s 

předsedou ÚOK MVDr. Ráčkem. Návrh byl projednán a beze změn schválen.  

 

12). Zajištění voleb do ÚOK 2009 

Komise ÚOK rozhodla o konání voleb do ÚOK chovatelů holubů, na volební ústřední 

konferenci delegátů odbornosti chovatelů holubů v měsíci lednu 2009. Pokyny pro 

zabezpečení voleb do orgánů Českého svazu chovatelů byly uveřejněny ve Věstníku v 

časopise Chovatel 9/2007, připomenut byl jen termín nahlášení návrhu kandidátů do 

ústředních orgánů Svazu nejpozději do 31.8. 2008. 

 

13). Rozhodnutí o konání konference, resp. schůze s kluby 

Dalším bodem jednání bylo rozhodnuto o konání ústřední konference delegátů odbornosti 

chovatelů holubů. Termín bude ještě upřesněn. Komise ÚOK rozhodla, že v letošním roce 

se nebude konat konference s kluby.    

 

14). Diskuse, různé 

Dr. Chrastil – vznesl dotaz na pozvání na oslavu 125. let Maďarského holubářství – z 

pracovních důvodů se nikdo za ÚOK neúčastnil (osobní pozvání dostal př. Petržílka) 

 

Př. Wieder – přednesl možnost požádat EE o konání mezinárodního školení v České 

republice, přicházelo by po diskutování této otázky na rok 2011, pověřen o tom jednat 

př. Petržílka. 

 

Př. Marušák – přednesl několik věcí od posledních schůzí: 

 

a). Rozlišovací plastové kroužky- po diskusi rozhodnuto, že tyto kroužky nebudou při 

posuzování tolerovány, s výjimkou označení holubic při výstavě, kde to bude v 

podmínkách.  

 

b). Kroužky pro poštovní holuby – budou na výstavách tolerovány jak svazové kroužky, 

tak kroužky poštovní.   

 

c). př. Ostrý – dlouhodobě neposuzující posuzovatel, bude obeslán s dotazem jestli chce i 

nadále zůstat ve sboru posuzovatelů,– zodpovídá Dr. Chrastil, písemné náležitosti vyřídí 

tajemník komise. 

 

Ing. Veltruský – podal informaci o pozvání na posuzování do SRN, na 100-leté výročí 

Klubu brněnského voláče v SRN, pozvání mají Ing. Veltruský, př. Svozil. 

 

Př. Wieder – doplnil informaci o své účasti na jednání Klubu chovatelů holubů 

ostravských bagdet.    

 



15). Závěr 

Po vyčerpání všech příspěvků jednání MVDr. Ráček ukončil. 

 

Zapsal: Tomáš Marušák tajemník ÚOK chovatelů holubů 

 V Praze 3. března  2008 

 


